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PROTOKOLL Datum 
2024-05-16 

Diarienummer 
A-2024-0253 1.4 

Fakultetsnämnden vid skolan för arkitektur och samhällsbyggnad  

Protokoll nummer: 4/2024 

Datum och plats för mötet: 
16 maj 2024 kl. 13.00 – 16.00, konferensrum arkitekten, Teknikringen 74 D 
 
Närvarande lärarledamöter: 
Björn Berggren, ordförande 
Pernilla Hagbert, vice ordförande 
Luigia Brandimarte 
Helena Mattsson 
Per Wikman Svahn 
Jenny Paulsson 
Johan Spross 
 
Närvarande studentledamöter:  
Matilde Kautsky 
 
Närvarande externa ledamöter:  
Johan Dozzi 
 
Företrädare för arbetstagarorganisationer: 
 
Frånvarande ledamöter: 
Karin Ekdahl Wästberg, extern ledamot 
 
Övriga närvarande: 
Sofia Ritzén, dekanus § 2 
Johanna Stellan, kanslichef § 1-10 
Tiina Vinter, utbildningsadministrativt funktionsansvarig § 1-10 
Tobias Jensen, forskarutbildningshandläggare § 4-5 
Eva Lassander, programhandläggare § 6 
 
 

 

§ 1 Mötet öppnas 
a) Val av justerare 

Luigia Brandimarte väljs till justerare. 
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b) Dagordning och adjungeringar 

Adjungerade under mötet med närvaro- och yttranderätt är Johanna Stellan, 
kanslichef och Tiina Vinter, utbildningsadministrativt funktionsansvarig. 

Inga övriga frågor anmäls och dagordningen fastställs. 

c) Fråga om jäv 

Inget jäv anmäls. 

d) Föregående möte 

Inga synpunkter anmäls och protokoll från föregående möte (3-2024) läggs till 
handlingarna. 

§ 2 Besök från dekanus om KTH:s kvalitetssystem 
Systematiskt kvalitetsarbete på KTH 

Dekanus Sofia Ritzén presenterar KTH:s kvalitetssystem och fakultetsnämndernas roll in 
detta. Hon lyfter bland annat att det kommer en mindre uppföljning av forskning under 
hösten vilket inleds med dialoger i skolornas ledningsråd och fakultetsnämnder efter 
sommaren.  

I det systematiska kvalitetsarbetet för utbildning genomförs programuppföljningar 
vartannat år och kursuppföljningar årligen. Skolorna ska utforma rutin för 
kvalitetsdialoger där resultatet från årlig uppföljning och programuppföljning diskuteras. 

I efterföljande diskussion lyfts frågor rörande åtgärdsplaner för kurser, kursuppföljningar 
samt hur dessa ska fungera.  

Utredning av karriärsystem 

En utredning av KTH:s karriärsystem för lärare och forskare har tillsatts av rektor och 
utförs av prodekanus Nina Wormbs och Ann Fust. Utredningen pågår från april till 
oktober 2024 och berör bland annat hur adjunkter och forskare ska hanteras inom 
karriärsystemet och en analys av kvalifikationer för befordran till professor. 

Utredningen ska landa i alternativa förslag med tillhörande analyser av konsekvenserna 
på kort och lång sikt. Detta ska presenteras för fakultetsnämnderna efter sommaren.  

Breddad rekrytering och breddat deltagande 

Sofia Ritzén informerar om arbetet med breddad rekrytering och breddat deltagande 
vilket kopplar till KTH:s vision och mål. Handlingsplaner behöver tas fram på 
universitetsövergripande nivå men även på skolnivå och inom verksamhetsstödet.  

Det finns framtaget dataunderlag som kan ligga till grund för vidare arbete inom detta 
område.  

 



 
 
 
 

Justerares signatur: 
 

Sida 3 (5) 
 

PROTOKOLL Datum Diarienummer 
 2024-05-16 A-2024-0253 1.4 

§ 3 Diskussion om organisation 
Johan Spross presenterar förslag på fakultetsnämndens organisationsstruktur baserat på 
de förslag som grundutbildningsansvarig och forskarutbildningsansvarig presenterade för 
nämnden den 11 april samt utifrån nämndens tidigare diskussioner. 

Nämnden diskuterar för- och nackdelar med två olika organisationsstrukturer som i 
förslaget benämns delegerad struktur och integrerad struktur. Utskottens funktion, 
mötesfrekvens och relation till fakultetsnämnden är några frågor som lyfts och diskuteras. 

Björn Berggren presenterar också en nyligen framtagen gemensam ram för uppdraget som 
studierektor inom grundutbildningen på institutionerna. Detta har tagits fram för att 
tydliggöra rollen som studierektor och för att säkerställa att uppdraget bemannas på 
samtliga institutioner. 

Fakultetsnämndernas ansvar i frågor rörande anställning och befordringar samt hur 
skolorna ska organisera arbetet förväntas klargöras under hösten.  

Johan Spross får i uppdrag att samordna arbetet med att vidareutveckla förslaget om 
organisation till fakultetsnämndens nästa möte. Förhoppningen är att ett beslut kan fattas 
under nästa möte. 

§ 4 Beslut om avveckling av doktorsprogram Planering och beslutsanalys 
(A-2024-0693) 

Tobias Jensen föredrar ärendet.  

Nämnden noterar en felaktig hänvisning till de ämnen och program som ersätter 
Planering och beslutsanalys i tidigare underlag vilket har justerats i nedan avsnitt. 

Rektor beslutade den 30 januari 2024 om att inrätta doktorsprogram Hållbar utveckling, 
miljövetenskap och teknik och doktorsprogram Samhällsplanering (V-2023-0905). De nya 
doktorsprogrammen och de två tillhörande ämnena Hållbarhetsstudier och 
Samhällsplanering ersätter doktorsprogram Planering och beslutsanalys och ämnet 
Planering och beslutsanalys. Doktorsprogram Planering och beslutsanalys bör därför 
avvecklas. 

Ansökan har beretts av programansvarig, forskarutbildningsansvarig samt 
doktorandrepresentation i enlighet med skolans rutin for studentinflytande. 

Enligt KTH:s riktlinje om utbildning på forskarnivå (V-2024-0221) beslutar rektor i frågor 
om att avveckla ämne på forskarnivå. Fakultetsnämnden tillstyrker ansökan om 
avveckling av ämne på forskarnivå Planering och beslutanalys. 

Fakultetsnämnden vid skolan för arkitektur och samhällsbyggnad beslutar att: 

• avveckla doktorsprogram Planering och beslutsanalys från och med 16 maj 2024. 
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§ 5 Beslut om avveckling av doktorsprogram Mark- och vattenteknik 
(A-2024-0692) 

Tobias Jensen föredrar ärendet. 

Nämnden noterar en felaktig hänvisning till ämne och program som ersätter Mark- och 
vattenteknik i tidigare underlag vilket har justerats i nedan avsnitt. 

Rektor beslutade den 30 januari 2024 om att inrätta doktorsprogram Hållbar utveckling, 
miljövetenskap och teknik med tillhörande ämne Miljöteknik (V-2023-0905 och V-2023-
0908). Doktorsprogrammet och ett av de tre tillhörande ämnena Miljöteknik med 
inriktning mot mark- och vattenteknik, ersätter doktorsprogram Mark- och vattenteknik 
samt ämnet Mark- och vattenteknik. Doktorsprogram Mark- och vattenteknik bör därför 
avvecklas. 

Ansökan har beretts av programansvarig, forskarutbildningsansvarig samt 
doktorandrepresentation i enlighet med skolans rutin for studentinflytande. 

Enligt KTH:s riktlinje om utbildning på forskarnivå (V-2024-0221) beslutar rektor i frågor 
om att avveckla ämne på forskarnivå. Fakultetsnämnden tillstyrker ansökan om 
avveckling av ämne på forskarnivå Mark- och vattenteknik. 

Fakultetsnämnden vid skolan för arkitektur och samhällsbyggnad beslutar att: 

• avveckla doktorsprogram Mark- och vattenteknik från och med den 16 maj 2024. 

§ 6  Beslut om att inrätta kurs på forskarnivå ”Att redigera ett temanummer” vid 
Institutionen för filosofi och historia 
(A-2024-0978) 

Eva Lassander föredrar ärendet som inkommit från Institutionen för filosofi och historia 
och redogör för motiveringen från institutionen. 

Fakultetsnämnden vill skicka med en fråga till institutionen gällande formuleringen av 
särskild behörighet och undrar om den kan formuleras bredare för att ge möjlighet åt 
studenter från andra discipliner att läsa kursen. 

Fakultetsnämnden vid skolan för arkitektur och samhällsbyggnad beslutar att:  

• inrätta FAK3157 Att redigera ett temanummer 4 hp och fastställa kursplan enligt 
bilaga 1 till protokollet från och med vårterminen 2024. 

• fastställa kompletterande kursuppgifter för registrering i Ladok enligt bilaga 1 till 
protokollet. 

§ 7 Information om vice GA- ny ansvarsfunktion inom grundutbildning 
Björn Berggren informerar om ett nytt uppdrag inom grundutbildningen i form av en vice 
grundutbildningsansvarig (GA) med uppdrag att genomföra en översyn av skolans 
utbildningsutbud och samordna skolans utvecklingsprojekt inom Framtidens utbildning. 
Uppdraget löper under två år omfattande 30 % av en heltid. Förhoppningen är att ha en 
person på plats till inledningen av hösten 2024. 
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§ 8 Diskussion om ekonomi i balans/dialog och information  
Björn Berggren informerar om de åtgärder för en transparent ekonomi i balans som är 
formulerade i skolans reformagenda. En målsättning är att skolans alla institutioner och 
avdelningar ska ha en ekonomi i balans vid utgången av 2026. 

Utfallet för tertial 1 per institution visar ett negativt resultat vilket delvis beror på ökade 
kostnader för lokaler och personal. Nämnden diskuterar kort åtgärder för en ekonomi i 
balans där bland annat sparsamhet vid bokning av utbildningslokaler lyfts. 

§ 9 Övriga frågor 
Inga övriga frågor anmäls. 

§ 10 Nästa möte 
Torsdag 13 juni kl. 13.00–16.00, konferensrummet vid institutionen för arkitektur, 
Osquars backe 5. 

 

Vid protokollet 

 

Emelie Blomgren 

Sekreterare 

 

Björn Berggren 

Ordförande 

Justeringsdatum: 2024-05-22 

 
Luigia Brandimarte 

Justerare 

Justeringsdatum: 2024-05-22 
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